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          OUV 355-3/2023 

 

Obec Vlkov 

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Vlkov č. 9/2023 
konaného dne 20. 10. 2023  

 
 

 

Místo konání: kancelář obecního úřadu 
Čas konání: 18.03 h – 19:06 h 
Přítomni: Ing. Jaroslav Veverka, PhDr. Ondřej Tikovský, Ph.D., Vladimír Vávrů, Martin 
Felcman, Zdeněk Krejčí, Lukáš Zajíček, Ing. Alena Bartošová 
Omluven: - 
Hosté: dle prezenční listiny 
 

Starosta obce Ing. Jaroslav Veverka přivítal přítomné zastupitele a hosty a oznámil, že 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. Přítomni byli upozorněni, že jednání zastupitelstva bude 
pro účely pořízení zápisu nahráváno.  
 
Před schválením programu starosta navrhl doplnit do programu před bod různé bod číslo 
7 - Petice a seznámil přítomné s programem. 

Program:   
 

1. Obecně závazná vyhláška obce Vlkov o místním poplatku ze psů 
2. Obecně závazná vyhláška obce Vlkov o místním poplatku za odkládání komunálního 

odpadu z nemovité věci   
3. Směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu obce Vlkov 
4. Darovací smlouva s Městem Jaroměř 
5. Rozpočtové opatření  
6. Žádost o dotaci z rozpočtu obce na rok 2024 
7. Petice 
8. Různé 

Schváleno 7 hlasy.  
 

Zapisovatelem byla určena účetní obce Ing. Věra Dytrychová, jako ověřovatelé zápisu byli 
navrženi Dr. Ondřej Tikovský a pan Lukáš Zajíček.  
Schváleno 7 hlasy. 
 

Ad 1) Obecně závazná vyhláška obce Vlkov o místním poplatku ze psů 

V souvislosti s novelou zákona o místních poplatcích byla zastupitelům předložena obecně 
závazná vyhláška obce Vlkov o místním poplatku ze psů. Výše místního poplatku se nemění 
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(poplatek za prvního psa jednoho majitele činí 50 Kč, poplatek za druhého a každého dalšího 
psa je 100 Kč). Obecně závazná vyhláška je účinná od 1. 1. 2024. Ing. Alena Bartošová požádala, 
aby v budoucnu byly ke změnám obecně závazných vyhlášek zasílány detailnější podklady. 
Dále položila dotaz, proč se vyhláška nezabývá neplatiči. Obec Vlkov neplatiče za psy 
neeviduje a případné opomenutí platby je řešeno osobním jednáním. Místní poplatky pro obec 
jsou daňovými příjmy a jejich vymáhání upravuje daňový řád. Tento princip se vztahuje i na 
místní poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.   

Hlasování: pro: 6, proti: 1 (Ing. Alena Bartošová), zdržel se: 0. 

Závěr 1/9/2023: Závěr 5/25/2021: Zastupitelstvo obce Vlkov vydává obecně závaznou vyhlášku o místním 

poplatku ze psů. 

Ad 2) Obecně závazná vyhláška obce Vlkov o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci   

Na základě novely zákona o místních poplatcích byla zastupitelům předložena obecně závazná 
vyhláška o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci. V souladu 
s platbami obce Vlkov společnosti Marius Pedersen za odvoz komunálního odpadu od občanů 
(svozy popelnic) v roce 2023 dochází k úpravě sazby poplatku z 0,6 Kč/l na 0,65 Kč/l odpadu. 
Vyhláška je účinná od 1. 1. 2024. 

Hlasování: pro: 6, proti: 1 (Ing. Alena Bartošová), zdržel se: 0. 

Závěr 2/9/2023: Zastupitelstvo obce Vlkov vydává obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za 

odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.  

Ad 3) Směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu obce Vlkov 

Zastupitelům byla předložena aktualizovaná směrnice k zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu obce Vlkov, revidovaná právníkem obce Mgr. Jandurou. Změny spočívají v nové 
kategorizaci limitů veřejných zakázek, která přispěje ke zjednodušení a zrychlení systému 
zadávání a vyhodnocování zakázek vzhledem k reálnému provozu.  
Dr. Ondřej Tikovský na požádání starosty zdůvodnil změny ve směrnici. Původní směrnice 
z roku 2017 obsahovala přísnější pravidla, než zákon o zadávání veřejných zakázek vyžaduje, 
zadávání veřejných zakázek v limitu 100 000 Kč - 500 000 Kč bez DPH bylo vzhledem 
k limitům a procesům zdlouhavé (schválení vypsání výběrového řízení zastupitelstvem, 
povinnost oslovit nejméně 3 dodavatele, obálková metoda) a vzhledem k současné situaci na 
trhu, inflaci a za účelem zjednodušení procesu zadávání jsou navrženy dvě kategorie veřejných 
zakázek, a to: 

 Zakázky I. kategorie: za dodávky, služby a stavební práce do 500 000 Kč bez DPH 
(zadání zakázky je v kompetenci starosty, který postupuje dle § 6 zákona o zadávání 
veřejných zakázek, v souladu se schváleným rozpočtem, přičemž u závazků 
přesahujících hodnotu 100 000 Kč bez DPH musí zastupitelstvo výběr dodavatele vzít 
na vědomí) 

 Zakázky II. kategorie: nad 500 000 Kč bez DPH (do 2 000 000 Kč u služeb a dodávek 
a do 6 000 000 Kč u stavebních prací) 

Následovala diskuze zastupitelů a hostů. Ing. Alena Bartošová jako předsedkyně finančního 
výboru je pro zjednodušení zadávacího řízení, ale současně nesouhlasí s limitem 500 000 Kč 
bez DPH v první kategorii veřejných zakázek. Jako protinávrh navrhuje limit 250 000 Kč bez 
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DPH. V souvislosti s diskusí o výši limitu, odpovědnosti a kontrole administrace veřejné 
zakázky I. kategorie Dr. Tikovský upozornil na ustanovení části B, čl. I., odst. 6, dle nějž 
starosta, nebo jím pověřená osoba dbá v průběhu procesu výběru dodavatele na přiměřené 
informování orgánů obce a členů zastupitelstva, přičemž u závazků přesahujících hodnotu 
100 000 Kč bez DPH musí zastupitelstvo výběr dodavatele vzít na vědomí. 

Starosta navrhl hlasovat o protinávrhu. 

Hlasování o protinávrhu Ing. Bartošové o výši limitu zakázek I. kategorie: pro: 1 (Ing. Alena 
Bartošová), proti: 4 (Martin Felcman, Zdeněk Krejčí, Vladimír Vávrů, Ing. Jaroslav Veverka), 
zdržel se: 2 (Lukáš Zajíček, Dr. Ondřej Tikovský) 
Závěr 3/9/2023: Protinávrh nebyl přijat. 
 

Hlasování pro původní návrh směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu obce 
Vlkov: pro 6, proti: 1 (Ing. Alena Bartošová), zdržel se: 0. 

Závěr 4/9/2023: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje směrnici k zadávání veřejných zakázek malého 

rozsahu obce Vlkov. 

Ad 4) Darovací smlouva s Městem Jaroměř  

Zastupitelům byla předložena darovací smlouva mezi dárcem Obcí Vlkov a obdarovaným 
Městem Jaroměř, týkající se poskytnutí finančního daru ve výši 6 759 Kč na financování 
Pečovatelské služby Jaroměř dle předloženého vyúčtování. Částka se týká poskytování 
pečovatelských služeb ve Vlkově za období 4 - 9/2023. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 

Závěr 5/9/2023: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje darovací smlouvu mezi dárcem Obcí Vlkov 

a obdarovaným Městem Jaroměř, týkající se poskytnutí finančního daru ve výši 6 759 Kč na financování 

Pečovatelské služby Jaroměř, a pověřuje starostu jejím podpisem. 

Ad 5) Rozpočtové opatření 

Zastupitelům bylo předloženo rozpočtové opatření č. 19/2023 spočívající v přesunu 
273 350 Kč z § 6171 pol. 6121 na: 

 § 2321 pol. 6121 (163 350 Kč – projekční práce – rozšíření kanalizace na p. č. 16/2) 

 § 3722 pol. 5169 (90 000 Kč – odvoz komunálního odpadu) 

 § 3723 pol. 5169 (20 000 Kč – odvoz bioodpadu) 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0. 

Závěr 6/9/2023: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje rozpočtové opatření č. 19/2023. 

Ad 6) Žádost o dotaci z rozpočtu obce na rok 2024 

 MS Paseky Rasošky 
Obec obdržela žádost MS Paseky Rasošky o dotaci z rozpočtu obce na r. 2024 ve výši 15 000 Kč. 
Částka je oproti minulému roku navýšena o 5000 Kč. Dotace bude použita na nákup kachen, 
bažantů a krmení, na nájemné a úhradu škod způsobených zvěří, na nákup zařízení pro výkon 
práva myslivosti a chodu mysliveckého spolku a věcí na jejich opravu. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0. 



4 

 

Závěr 7/9/2023: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje žádost MS Paseky Rasošky o dotaci z rozpočtu obce na 

r. 2024 ve výši 15 000 Kč. 

Na základě schválené žádosti byla zastupitelům předložena smlouva o poskytnutí individuální 
dotace z rozpočtu obce v roce 2024 pro MS Paseky Rasošky ve výši 15 000 Kč.  

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se:  0. 

Závěr 8/9/2023: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje smlouvu o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu 

Obce Vlkov v r. 2024 MS Paseky Rasošky ve výši 15 000 Kč a pověřuje starostu jejím podpisem. 

Ad 7) Petice 

Dne 21. 9. 2023 byla Obci Vlkov doručena petice proti výstavbě fotovoltaické elektrárny. V naší 
obci se proti tomuto záměru vyslovilo 234 voličů ze 300 (78 %). Zastupitelé se s přijatou peticí 
seznámili. Starosta předložil zastupitelům návrh usnesení:  
„Zastupitelstvo Obce Vlkov bere na vědomí Petici proti výstavbě fotovoltaické elektrárny, podanou 

k Obecnímu úřadu Vlkov dne 21. 9. 2023. Zastupitelstvo petici projednalo a konstatuje, že její obsah 

významně souzní s postojem zastupitelstva obce vyjádřeným již na veřejném jednání občanů s investorem 

projektu agrovoltaické elektrárny v katastru obcí Vlkov, Rasošky a Nový Ples, konaném dne 15. června 

2023, při němž zastupitelé obce veřejně prohlásili záměr za nepřiměřený rozsahem z pohledu záboru volné 

krajiny s jednoznačně negativním dopadem stavby na ráz krajiny, na její prostupnost a přístupnost pro 

obyvatele i pohyb zvěře a označili za zájem obce dosažení co největších odstupových vzdáleností 

fotovoltaického zařízení od zastavěného území obce a nejlépe zrušení celého záměru. Zastupitelstvo obce 

Vlkov bude proto i nadále zastávat dříve formulovaný postoj a při svém dalším rozhodování vycházet 

z většinové vůle občanů.“  

Před hlasováním starosta přivítal zástupce petičního výboru a předal jim slovo. Zástupci 
petičního výboru poděkovali za přijetí a projednání petice. Starosta a místostarosta uvedli, že 
Obec Vlkov zašle petičnímu výboru odpověď písemnou formou a že zpráva o petici k ní přijaté 
usnesení budou zaslány Ministerstvu průmyslu a obchodu, Ministerstvu životního prostředí, 
Ministerstvu pro místní rozvoj a Ministerstvu zemědělství. Obec považuje za významné v době, 
kdy se připravují legislativní změny v souvislosti s agrofotovoltaikou, aby věcně příslušná 
ministerstva byla informována o tom, jak reagují občané z dotčeného území, v němž by vznikl 
patrně největší fotovoltaický park v Česku. Návrh stávající legislativy stále nepočítá s tím, že by 
mohlo být umožněno umístění agrofotovoltaiky na volných polních plochách. Zástupci 
petičního výboru si váží tohoto stanoviska a požádali o zveřejnění informace na webových 
stránkách obce Vlkov. Starosta sdělil, že reakce obce na petici musí proběhnout usnesením a 
tuto informaci a přijaté usnesení následně na obecních webových stránkách zveřejní. 
Zastupitelé přistoupili k hlasování o navrženém usnesení. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdržel se:  0. 

Závěr 9/9/2023: Zastupitelstvo Obce Vlkov bere na vědomí Petici proti výstavbě fotovoltaické elektrárny, 

podanou k Obecnímu úřadu Vlkov dne 21. 9. 2023. Zastupitelstvo petici projednalo a konstatuje, že její 

obsah významně souzní s postojem zastupitelstva obce vyjádřeným již na veřejném jednání občanů 

s investorem projektu agrovoltaické elektrárny v katastru obcí Vlkov, Rasošky a Nový Ples, konaném dne 

15. června 2023, při němž zastupitelé obce veřejně prohlásili záměr za nepřiměřený rozsahem z pohledu 

záboru volné krajiny s jednoznačně negativním dopadem stavby na ráz krajiny, na její prostupnost 

a přístupnost pro obyvatele i pohyb zvěře a označili za zájem obce dosažení co největších odstupových 

vzdáleností fotovoltaického zařízení od zastavěného území obce a nejlépe zrušení celého záměru. 
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Zastupitelstvo obce Vlkov bude proto i nadále zastávat dříve formulovaný postoj a při své dalším rozhodování 

vycházet z většinové vůle občanů.   
 

Host paní ………… sdělila, že si váží výsledku petice, a zeptala se, zda zájem tří firem 
na realizaci projektu agrofotovoltaické elektrárny stále trvá. Starosta odpověděl, že jejich 
zájem trvá, což vyplynulo ze setkání zastupitelů se zástupci agrofotovoltaiky, které se 
uskutečnilo před třemi týdny v rámci pracovní schůzky zastupitelů ve Vlkově. Zástupci 
agrofotovoltaiky tehdy sdělili, že nečekali tak velký odpor veřejnosti, ale považují svůj projekt 
za přínosnou věc a pracují na tom, aby změnili obecné mínění obyvatel. Obec nemůže těmto 
podnikatelským aktivitám zabránit. Starosta na schůzce opětovně sdělil stanovisko obce, 
respektující většinový názor obyvatel, který je proti výstavbě fotovoltaické elektrárny. 
 

Následně proběhla k uvedenému tématu diskuze zastupitelů a přítomných hostů.  

Ad 8) Různé 

a) Rozpočtové opatření  

Starosta obce informoval zastupitelstvo o rozpočtovém opatření č. 17/2023, schváleném 
starostou v souladu s § 112 odst. 2 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, na základě usnesení č. 15/3/2022 z 16. 12. 2022: 

 Rozpočtové opatření č. 17/2023 – navýšení rozpočtových výdajů u § 3326 pol. 5321 ve 
výši 40 000 Kč (příspěvek do veřejné sbírky Obce Smržov na obnovu křížové cesty) 

 Rozpočtové opatření č. 18/2023 – přesun rozpočtových výdajů ve výši 268 Kč z § 3721 
pol. 5169 na § 3723 pol. 5169 (odvoz bioodpadu) 

Zastupitelé rozpočtové opatření vzali na vědomí. Rozpočtové opatření bude přílohou zápisu. 

b) Výše poplatků za komunální odpad  
V souvislosti se schválenou obecně závaznou vyhláškou o místním poplatku za odkládání 
komunálního odpadu z nemovité věci a v důsledku změny sazby poplatku dochází od 
1. 1. 2024 ke zvýšení ročních poplatků za komunální odpad od občanů (platby za popelnice) 
o 8,3 % následovně: 

 svoz 13x (1 za 4 týdny)    1014 Kč (z 936 Kč) 
 svoz 26x (1 za 2 týdny)    2028 Kč (z 1872 Kč)  
 svoz 41x (zima 1 za týden, léto 1 za 2 týdny)  3198 Kč (z 2952 Kč) 
 svoz 52x (1 za týden)     4056 Kč (z 3744 Kč) 

Uvedené ceny jsou v souladu s platbami Obce Vlkov společnosti Marius Pedersen, a. s., za svoz 
komunálního odpadu od občanů v roce 2023 (na základě uzavřeného smluvního vztahu). 
Občané budou o nové výši poplatků za popelnice na rok 2024 informování letákem do 
schránek během prosince 2023. 

c) Informace starosty  

 Starosta požádal spolky o zaslání žádostí o dotaci na rok 2024.   

 Probíhá příprava návrhu rozpočtu obce na rok 2024. 

d) Akce v obci 
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4. 11. 2023 S kolem kolem Araratu - cestopisná přednáška s Jaroslavem Dršatou 
2. 12. 2023 Mikulášská nadílka 
9. 12. 2023 Himaláje - vyprávění s horolezcem Markem Holečkem 
17. 12. 2023  Adventní posezení 
13.1. 2024 Laos - cestopisná přednáška s Lukášem Zajíčkem 
20. 1. 2023 Hasičský ples (hraje skupina Labyrint) 

e) Diskuze 

 Host paní ……. vznesla připomínku na stav cesty ke hřišti po její úpravě, kdy byl 
převrácen příčný profil. Starosta odpověděl, že oprava povrchu cesty bude dále řešena 
s prováděcí firmou.  

 Předseda výboru pro životní prostředí pan Lukáš Zajíček informoval o další výsadbě 
stromů, podrobnosti budou upřesněny na pracovní schůzce zastupitelů. 

 
 
Starosta obce Ing. Jaroslav Veverka poděkoval zastupitelům a hostům za účast. Další zasedání 
zastupitelstva obce se uskuteční 1. 12. 2023 od 19 h. Termín pracovní schůzky zastupitelů byl 
stanoven na 9. 11. 2023 od 19 h. 
 
 
 
 
Ing. Jaroslav Veverka  
starosta obce 
 
 
 
Ověřovatelé: Dr. Ondřej Tikovský 
  Lukáš Zajíček 
 
 
 
 
Zapsala dne 25. 10. 2023 Ing. Věra Dytrychová 


